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#zapowiadasięFUNtastycznie

Drodzy Czytelnicy,

Z radością witam Was w pierwszym wy-
daniu informatora miejskiego w Nowym 
Roku! Życzę Wam, aby 2024 rok był pełen 
pozytywnych emocji. My również postara-
my się ich dostarczyć. A pierwsza okazja już 
niedługo! 11 lutego zapraszamy wszystkie 
dzieci na FUNtastyczne zakończenie fe-
rii. Zapowiada się wyjątkowe wydarzenie, 
ponieważ po raz pierwszy będziecie mogli 
zwiedzić FUN lab przy Szkole Podstawowej 
nr 1. Wszystkie atrakcje nowego obiek-
tu będą dla Was dostępne: ścianka wspi-
naczkowa, pracownie tematyczne, a także 
pokazy w kinie sferycznym i planetarium. 
Dla najmłodszych dmuchany plac zabaw, 
warsztaty, gry i występy artystyczne. A to 
nie jedyna niespodzianka, jaką przygotowa-
liśmy. Jeśli jesteście ciekawi, co będzie się 
działo w naszym mieście w najbliższym cza-
sie, zajrzyjcie do środka.

W pierwszym numerze przedstawiliśmy 
również plany inwestycyjne zawarte w bu-
dżecie Konstantynowa Łódzkiego na rok 
2024. Na starcie jest w nim blisko 40 milio-
nów na ten cel, ale pracujemy nad tym, aby 
kwota ta była jeszcze większa. W puli tej 
zabezpieczone są między innymi środki na 
modernizację tramwaju 43, który od lipca 
wróci na właściwe tory.

Rekordowe 78 milionów złotych! Tyle 
pieniędzy pozyskaliśmy na rozwój miasta  
w ostatnich pięciu latach. O tym, co zmie-
niło się w Konstantynowie przez ten czas 
rozmawialiśmy z Łukaszem Napieralskim, 
zastępcą burmistrza. Opowiedział również 
o trudniejszych momentach tej kadencji. Na 
pytanie czy jest wymagającym szefem zare-
agował, że nie ma wyjścia. Mogę to potwier-
dzić, bo żaden z przygotowywanych do-
tychczas wywiadów nie zajął tyle czasu. Ale 
to dlatego, że jak podkreśla nasz rozmówca, 
życie składa się 
z drobiazgów. 
Warto na nie 
zwracać uwagę 
i warto przeczy-
tać ten wywiad. 
Miłej lektury!

Paulina Kukielińska
Kierownik referatu Strategii, Promocji  
i Rozwoju Miasta Urzędu Miejskiego  

w Konstantynowie Łódzkim

Jeśli chcielibyście poruszyć jakiś ciekawy 
temat, zgłosić swoje uwagi – skontaktujcie 
się z nami:
• mailowo: promocja@konstantynow.pl
• telefonicznie: 42 211 11 73 wew. 104
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Orły Polskiego Samorządu

1 grudnia 2023 roku, podczas Wielkiej 
Gali Polskiej Przedsiębiorczości, burmistrz 
Robert Jakubowski i przewodnicząca Rady 
Miejskiej Jadwiga Cze-
kajewska odebrali pre-
stiżowe wyróżnienia. 
Kapituła plebiscytu 
przyznała naszemu mia-
stu tytuł Gminy 15-lecia. 
Konstantynów Łódzki 
to miasto nowoczesne, 
gotowe sprostać wy-
zwaniom współczesno-
ści. Rozwój gospodarczy  
i społeczny sprawia, że 
staje się ono atrakcyjnym 
miejscem do życia, pracy i 
inwestycji - podkreślili 
organizatorzy gali.

Kapituła plebiscytu doceniła burmistrza 
Roberta Jakubowskiego, przyznając mu ty-
tuł Burmistrza 15-lecia za zaangażowanie 

Ogólnopolski Plebiscyt Orły Polskiego Samorządu promuje samorządy i buduje ich pozytywny wizerunek,  
a także umacnia pozycję gmin podnoszących standard życia mieszkańców oraz wykazujących otwartość  
i przychylność we współpracy z inwestorami i przedsiębiorcami.

przekładające się na dynamiczny rozwój 
gminy, inwestycje i inicjatywy społeczne.

- Jest to nagroda dla 
każdego, kto tworzy 
społeczność Konstan-
tynowa Łódzkiego oraz 
przyczynia się do roz-
woju miasta. Samemu 
nie udałoby mi się zre-
alizować większości pro-
jektów. Dziękuję miesz-
kańcom, za niezawodne 
wsparcie, które daje mi 
napęd do działania - ko-
mentuje Robert Jaku-
bowski.

Należy podkreślić rangę nadanych tytu-
łów, które są dowodem na to, że rozwój 
Konstantynowa Łódzkiego został zauwa-
żony na arenie ogólnopolskiej. Jest to do-
cenienie wspólnej pracy, jaką od dłuższego 

Jest to nagroda 
dla każdego,  
kto tworzy  
społeczność  
Konstantynowa 
Łódzkiego 

Budżet Konstantynowa Łódzkiego na 2024 
rok został przyjęty jednogłośnie. I to jest 
pierwsza dobra wiadomość. Druga jest taka, 
że na inwestycje w mieście przeznaczonych 
będzie, zgodnie z założeniami, niemal 40 
milionów złotych, a zatem mieszkańcy na 
pewno już wkrótce będą mogli cieszyć się 
efektami wydanych pieniędzy. Aż 25 milio-
nów przeznaczonych zostanie na drogi.  

Czego mogą się spodziewać mieszkańcy? 
Na pewno dokończenia linii tramwajowej,  
a na prace przy drugim etapie mo-
dernizacji torowiska i budowie pero-
nu zabezpieczono w budżecie ponad 
3 miliony złotych. Zmodernizowane 
zostaną między innymi ulice Lipowa, 
Południowa i Langiewicza. Zostanie 
też utwardzona nawierzchnia po po-
łudniowej stronie alei Kombatantów. 
Wybudowany zostanie chodnik przy 
ulicy Łaskiej. Zostanie oddana do użyt-
ku baza sportowo-edukacyjna przy SP 
1 (wydatki związane z tą inwestycją 
zaplanowane na ten rok to 7,5 milio-
na - nieco ponad 1,5 z gminnego bu-

Konstantynów się rozpędza 
- Nie zwalniamy tempa. Nadal będziemy zmieniać Konstantynów na dobre – zapewnia burmistrz Robert Jakubowski.

dżetu, reszta ze źródeł zewnętrznych). 
Rozpocznie się także remont hali sporto-
wej Centrum Sportu i Rekreacji (będzie 
kosztować 2,7 milionów, mniej niż połowa  
z budżetu, reszta z Funduszu Rozwoju Kul-
tury Fizycznej). Wyremontowana zostanie 
miejska pływalnia (połowa, czyli 171 tysięcy 
z budżetu, reszta ze źródeł zewnętrznych). 
100 tysięcy złotych gmina wyda na przebu-
dowę i zagospodarowanie boisk w Ośrodku 
nad Stawem. Mieszkańców powinny także 
ucieszyć pieniądze zabezpieczone w tego-

rocznym budżecie na dalszą rozbudowę 
kultowego miejsca – Siwaberka.  

Ponad 26,7 milionów złotych na inwestycje 
gmina pozyska ze źródeł zewnętrznych.  

Burmistrz Jakubowski, mimo spodziewa-
nych trudności, jest dobrej myśli. - To bę-
dzie trudny rok z powodu inflacji i deficytu 
środków z PIT. Mam jednak nadzieję, że 
zrealizujemy budżet na znacznie wyższym 
poziomie, niż obecnie zakładamy - mówi.

czasu wykonujemy na rzecz rozwoju na-
szego miasta.

Podczas grudniowej sesji budżetowej radni głosowali jednomyślnie.
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Za panem już pięć lat w konstantynow-
skim samorządzie. Jak się panu pracuje? 
Dobrze. To absorbująca, ale jednocześnie 
satysfakcjonująca praca, więc nie narzekam.

Mówi się, że jest pan wymagającym sze-
fem? To prawda?
Nie mam wyjścia, bo sam pracuję dla bar-
dzo wymagającego szefa, ale zdawałem 
sobie sprawę z tego, na co się piszę. Do 
urzędu przyszedłem dlatego, że wiedzia-
łem, z kim będę pracował. Roberta Jaku-
bowskiego, burmistrza, znałem z czasów, 
gdy obaj jako nastolatkowie, pracowali-
śmy w gospodarstwie ogrodniczym. Wie-
działem, jakim jest człowiekiem, że przy-
szedł tu z konkretną wizją i po to, żeby 
konsekwentnie realizować wyznaczony 
plan. A to oznaczało, że w Konstantyno-
wie Łódzkim wiele miało się zmienić. I tak 
się stało. 

No właśnie, co się zmieniło? 
Zmieniło się bardzo dużo i to na dobre.  
W budżecie na 2019 rok na inwestycje 
mieliśmy 5 milionów złotych, a w 2023 roku 
aż 55 milionów, dzięki pieniądzom własnym 
i pozyskanym z zewnątrz. W ostatnich pię-
ciu latach pozyskaliśmy rekordową kwotę 
78 milionów złotych i nie zwalniamy tem-
pa, bo w tegorocznym budżecie zaplano-

wane jest blisko 40 milionów złotych na 
inwestycje i cały czas składamy wnioski  
o kolejne dofinansowania.  

Konstantynów pięć lat temu a Konstan-
tynów dziś? 
Przede wszystkim oddaliśmy mieszkań-
com wiele potrzebnych inwestycji. Mię-
dzy innymi targowisko. Zamiast przypad-
kowych budek i straganów mamy teraz  
w Konstantynowie 
nowoczesną prze-
strzeń, która służy 
nie tylko celom tar-
gowym, ale sprawdza 
się także w czasie 
wydarzeń artystycz-
nych. Świetnie przyjął 
się pchli targ, dlate-
go organizujemy go 
cyklicznie. Były tam 
też: piknik wojskowy, 
pokaz mody czy kino 
plenerowe. To miejsce 
zostało docenione nie 
tylko przez mieszkań-
ców, ale zazdroszczą 
nam go również inne 
miasta. Najbliżsi są-
siedzi nawet wolą tu-
taj przyjeżdżać na za-

kupy. Ale myślę, 
że to nie jedyna 
inwestycja, która 
będzie się wyróżniać w naszym re-
gionie. Odliczamy dni do otwarcia na-
szego Mini Centrum Nauki Kopernik 
przy Szkole Podstawowej nr 1, które 
odmieni sposób nauki, a wiemy, że 
jest to dziś bardzo potrzebne. Przede 
wszystkim chodzi o to, żeby wiedza 
dla naszych dzieci była na wyciągnię-
cie ręki i podana w ciekawej formie  
z wykorzystaniem najnowszych zdo-
byczy techniki. Już niedługo będą 
mogły sprawdzić efekty tych prac, 
oglądając trójwymiarowy film w ki-
nie sferycznym czy robiąc ciekawe 
doświadczenia w laboratorium che-
micznym z prawdziwego zdarzenia. 
Zapewniam – emocje gwarantowane.

Ale planetarium i nowe pracownie 
to nie wszystko?
Tak. Przy SP nr 1 powstała też nowo-
czesna baza sportowa – pełnowy-

miarowa hala sportowa ze ścianką wspi-
naczkową i trybunami na 240 osób, a obok 
profesjonalna bieżnia i wielofunkcyjne bo-
isko. W tym roku wyremontujemy też halę 
na placu Wolności. Nasi sportowcy będą  
w końcu mieli dobre warunki do trenin-
gów, a to cieszy. 

Lubi pan sport?
Bardzo. Kiedyś nawet myślałem o tym, 

żeby studiować na 
akademii wychowa-
nia fizycznego, jednak 
ostatecznie zdecydo-
wałem się na admini-
strację. Nadal bardzo 
lubię koszykówkę, ale 
ostatnio zachwycił 
mnie też futbol ame-
rykański. Mogliśmy go 
obejrzeć w Konstan-
tynowie w wykonaniu 
Wilków Łódzkich, któ-
re same wybrały nasz 
stadion jako miejsce 
rozgrywek finałowych 
swojej ligi. To było coś 
nowego w naszym 
mieście, a rozbudowa-
na i zmodernizowana 
baza wkrótce otworzy 
możliwości rozwoju 
dla kolejnych dyscy-
plin sportowych.

Były też w tej kadencji trudniejsze mo-
menty. To pan ogłaszał mieszkańcom, że 
muszą się na jakiś czas pożegnać z tram-
wajem? 
Niestety - pełniłem swoją funkcję od li-
stopada 2018 roku, a już w lutym 2019 
przypadło mi w udziale poinformować 
mieszkańców na konferencji prasowej, że 
- decyzją Zarządu Dróg i Transportu w Ło-
dzi - tramwaj między Konstantynowem 
a Łodzią nie może jeździć ze względu na 
fatalny stan torowiska. Konieczny był re-
mont – do granic Konstantynowa wyko-
nywany przez Miasto Łódź, a od granic  
– przez naszą gminę. Zdaję sobie sprawę 
z tego, że mieszkańcy odczuwają trudno-
ści komunikacyjne w związku z remon-
tem. Nasz odcinek, objęty dofinanso-
waniem,  mamy już za sobą. Przed nami 
jeszcze drugi etap, polegający na odcinko-
wym remoncie torowiska od ulicy Żerom-

Życie składa się z drobiazgów
Z Łukaszem Napieralskim, zastępcą burmistrza Konstantynowa Łódzkiego rozmawia Monika Włodarek.

Konstantynów 
mamy dobrze 
zdiagnozowany,  
a inwestycje  
odwiedzamy  
często, żeby 
sprawdzić, czy 
wszystko idzie 
zgodnie z planem.
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skiego aż do placu Wolności. Oprócz tego 
zmodernizujemy trójkąt do zawracania 
wraz z przystankiem. Remont zakończy się  
tym roku i komfort dojazdów się poprawi. 

Czyli był to dla pana niewątpliwie jeden 
z najtrudniejszych momentów?
Tak. Ważni są ludzie i ich potrzeby. Mam 
pełne poczucie, że jestem tu dla nich. Za-
częliśmy więc natychmiast działać i pozy-
skaliśmy pieniądze na remont torów.

Często rozmawia pan z mieszkańcami?
Co wtorek przyjmujemy w urzędzie 
mieszkańców. Przychodzą z różnymi te-
matami i każdemu staramy się pomóc. 
Czasem potrzeba niestandardowych 
rozwiązań, które można znaleźć, gdy 
się drugiego człowieka uważnie posłu-
cha. Zza biurka mniej widać. Dlatego 
codziennie wychodzimy z burmistrzem 
na miasto. Konstantynów mamy dobrze 
zdiagnozowany, a inwestycje odwiedza-
my często, żeby sprawdzić, czy wszystko 
idzie zgodnie z planem i czy mieszkańcy 
są zadowoleni. Ludzie nas znają, wiedzą, 
że można nas spotkać na ulicach i nie 
wahają się rozmawiać. Organizujemy też 
spotkania w różnych częściach miasta, 
bo chcemy poznać potrzeby i opinie na 
temat planowanych zmian. Na przykład 
przed przebudową układu drogowego 
i miejsc parkingowych na Osiedlu Sło-
wackiego zapoznaliśmy mieszkańców 
z rozwiązaniami wypracowanymi przez 
projektanta. Jestem też otwarty – obaj  
z burmistrzem jesteśmy - na słowa kry-
tyki i na pomoc w wyszukiwaniu kolej-
nych celów, bo to mobilizuje i inspiruje. 
Zdarza się także, co ciekawe, że czło-
wiek zaczyna od narzekania, a gdy spy-
tam, czy jest coś, co mu się w Konstan-
tynowie podoba, to zaczyna wymieniać 
i – ku własnemu zaskoczeniu – odkry-
wa, że lista tych powodów do zadowo-
lenia jest dosyć długa. Nie ma spraw 
nieważnych. Życie składa się nie tylko  
z kilkudziesięciomilionowych inwesty-
cji, ale także z drobiazgów. W zasadzie 
przede wszystkim z tych drobnych spraw.  

O jakie drobne sprawy chodzi?
Dla ludzi liczy się to, żeby komfortowo 
dostać się do pracy, szkoły, dlatego zgła-
szają się do nas po to, żeby naprawić 
chodnik przy ich domu czy drogę. Ważne 
jest dla nich też to, jak wygląda ich najbliż-
sze otoczenie, bo w ładnej okolicy dobrze 
się mieszka, pracuje i wypoczywa. Często 
słyszymy od mieszkańców, że podobają 
im się zmiany, które wprowadzamy, na 

przykład rewitalizacja Skweru Hubala 
czy nowa zieleń, która upiększa miasto 
i poprawia nastrój. Zajęliśmy się także 
kultowym dla konstantynowian „Siwa-
berkiem”. To dawne grodzisko archeolo-
giczne, poza centrum, otoczone zielenią. 
Zamontowaliśmy tam ławki i oświetlenie 
solarne, posadziliśmy prawie sto drzew. 
To fajne miejsce do spacerowania.  
I dobrze słyszeć, że mieszkańcy są za-
dowoleni, ale mają też swoje pomysły, 
które można będzie tam w przyszłości 
wdrożyć. W tym roku zrealizujemy ko-
lejny etap prac, polegający na połącze-
niu istniejącego układu komunikacyjnego 
z ulicą Narutowicza. 

Jest pan znany  
z tego, że lubi pan 
zwierzęta.
W moim rodzin-
nym domu za-
wsze były psy. 
Dziadek miał 
owczarki podha-
lańskie. Mieliśmy 
też jamniki i różnej 
maści kundelki. 
Nawet na osiem-
naste urodziny 
dostałem od przy-
jaciół psa. A teraz 
mam trzy psy i … 
kota, a to dla mnie 
nowość, dlatego 
jestem otwarty 
na rady znajo-
mych w tym te-
macie. Fajnie jest 
dzielić się swoimi 
doświadczeniami z innymi. Dobrą okazją 
do tego są na przykład „Pikniki na czte-
ry łapy”, które już na stałe wpisały się  
w harmonogram letnich imprez plene-
rowych i przyciągają nie tylko właścicie-
li zwierząt. Cieszy mnie to szczególnie, 
bo pierwszy piknik był moim pomysłem. 
Opieka nad zwierzętami to temat, któ-
rym zajmuję się również w pracy. Kon-
stantynów Łódzki jest jedną z niewielu 
gmin w Polsce, która nie ma żadnego 
psa w schronisku. Nie jest to przypadek 
i jeszcze pięć lat temu tak nie było. Pod-
jęliśmy działania, które przyniosły efekt  
i dziś mogę powiedzieć, że system adopcji 
i opieki nad zwierzętami w naszym mie-
ście jest bardzo sprawny.

Co jeszcze zrobiliście, aby konstantyno-
wianom mieszkało się tu lepiej?
Zadowolony jestem z tego, że odpo-

wiedzieliśmy na potrzeby młodych ludzi  
– tych, którzy pracują i zakładają rodziny. 
W Konstantynowie Łódzkim mieszka już 
około 20 tysięcy osób. Wiadomo było, że 
bardzo potrzeba nowych miejsc w żłob-
kach. Przez długie dekady konstantynow-
ski żłobek mógł przyjąć jedynie 24 dzie-
ci. Osiągnięciem ostatnich pięciu lat jest 
nowy żłobek - wybudowaliśmy taki na 72 
miejsca. W czasie mijającej kadencji stwo-
rzyliśmy także 150 dodatkowych miejsc 
przedszkolnych – mamy już oddziały  
w szkołach i przedszkolach dla blisko 
600 przedszkolaków. Staramy się myśleć  
o wszystkich. Strzałem w dziesiątkę był 
skatepark, na którym młodzież chętnie 
spędza wolny czas. 

Słyszeliśmy też od przypadkowych prze-
chodniów, na przykład w czasie Jarmar-
ku Bożonarodzeniowego, że w Konstan-
tynowie dobrze się żyje. 
Bardzo mnie cieszą takie słowa, bo poka-
zują, że nasze działania dla mieszkańców 
mają sens. Konstantynów Łódzki to nie 
jest miejsce do robienia wielkiej polity-
ki. Tu jest praca u podstaw, bardzo blisko 
ludzi i dla ludzi. Tu się pracuje dla sąsiada 
czy dla sprzedawcy lokalnego sklepu. Jest 
to nasza wspólna praca, czasami nieła-
twa, ale zawsze możemy na siebie liczyć.  
Z każdym dniem przekonuję się, że lo-
kalni samorządowcy na gminnym szcze-
blu robią porządną robotę. Cieszę się, że 
mamy też w urzędzie zaangażowany ze-
spół, na którym możemy polegać i z któ-
rym zmieniamy Konstantynów na dobre. 
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Moc uśmiechu wywołał na twarzach 
mieszkańców zorganizowany Jar-
mark Bożonarodzeniowy. W sobo-
tę, 16 grudnia, oficjalnym startem 
eventu było rozświetlenie cho-
inki miejskiej. Równie udana 
była niedziela - drugi dzień 
wspólnego świętowania.

Już z daleka słychać było świą-
teczną muzykę. A im bliżej Jarmar-
ku, tym gwarniej i tłoczniej. Widać, 
że mieszkańcy zdążyli już polubić 
swoją tradycję. - Jestem konstan-
tynowianką z urodzenia, ale od jakiegoś 
czasu już tu nie mieszkam. Specjalnie 
przyjechałam, żeby razem z mamą przyjść 
na Jarmark - mówiła Monika Tomasik  
i pokazywała łapacz snów, który kupiła 
na jednym ze stoisk. Zofia Podkowińska, 
mama pani Moniki, zauważyła, że 
było więcej ludzi, niż w ubiegłym 
roku. - Wiecie, co mi się najbar-
dziej podoba? Że tu się ludzie tak 
jednoczą i mobilizują, żeby razem 
coś robić. Proszę zobaczyć, tu są 
stoiska naszych szkół i przedszko-
li, dzieci się starały i zrobiły piękne 
ozdoby. Kupiłyśmy piękną bomb-
kę z filcu z ptakami, którą wyko-
nały dzieci ze Spółdzielni Inwali-
dów „Zgoda”. Jest zachwycająca.

W jednej rączce pierniczek, w drugiej 
cukrowa wata

-Najpiękniejsze jest to, że można się tu 
poczuć tak bardzo u siebie, poczuć at-
mosferę świąt i przyjemne spędzić czas  
- mówiła Iwona Sokołowska, która przy-
szła na Jarmark z ośmioletnią wnuczką 
Laurą. Laura w jednej rączce trzymała 
pierniczka, w drugiej niebieską watę cu-
krową i spoglądała w stronę rozświetlo-
nej karuzeli. A jej babcia mówiła: - Nigdy 

nie przy-
puszczałam, 
że mogę się 

tak cieszyć życiem poza dużym miastem. 
40 lat mieszkałam na łódzkim Widzewie, 
a tu dopiero od dwóch i przyznaję, że 
w życiu bym nie wróciła. A takie impre-
zy jak ta tylko mnie w tym przekonaniu 
utwierdzają.

Jarmark Bożonarodzeniowy w Konstanty-
nowie Łódzkim to już tradycja, z roku na 
rok zdobywa coraz większą popularność. 
W centralnym miejscu miasteczka stanę-
ło kilkanaście stoisk, na których można 

było ku-
pić prze-
pyszne ciasta  
i ciasteczka domowej roboty, a tak-
że ozdoby, głównie w duchu bo-

16 grudnia nagle zrobiło 
się ciepło - bo w central-

nym punkcie miasta ludzie 
zaczęli się do siebie uśmie-

chać. Jarmark Bożonaro-
dzeniowy po raz kolejny 
sprawił, że nawet dorośli 

poczuli się dziećmi.
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żonarodzeniowym. To także rękodzieło,  
w dodatku często wykonywały je bar-
dzo małe dłonie. Tak jak na przykład na 
stoisku Przedszkola nr 2 z Oddziałami 
Integracyjnymi i Oddziałem Specjalnym. 
Przedszkolaki były bardzo dzielne, razem 
z rodzicami i wychowawcami robiły prze-
piękne bałwanki z ryżu i skarpet, które 
rozeszły się w okamgnieniu, fantazyjne 
zakładki do książek, czy fantazyjne szopki 
bożonarodzeniowe ze szpatułek. - Jestem 
bardzo dumna ze wszystkich twórców. 
Na naszym stoisku obowiązuje zasada 
“co łaska”, a datki zostaną przeznaczone 
na radę rodziców - mówiła Edyta Krygier, 
dyrektorka.

Świetna zabawa i szczytny cel

Kilka stoisk dalej uwijali się przedstawi-
ciele Rady Rodziców z konstantynowskiej 
SP 5. A przed stoiskiem kłębił się tłum 
chętnych do spróbowania pączków, ciast 
i ciasteczek oraz do posiadania ozdób 
świątecznych i biżuterii - a wszystko 
autorstwa uczniów i rodziców. - Zebra-
ne w ten sposób pieniądze przeznaczy-
my na przykład na nagrody dla uczniów  
w konkursach szkolnych czy dofinanso-
wanie wyjazdów na zawody. Szczytny cel  
i świetna zabawa, czego można chcieć 

więcej? - cieszył się Maciej Ko-
strzewa, rodzic dwójki 

uczniów, który świet-
nie dawał sobie 

radę za ladą.

Okiem gospo-
darza, z za-
dowoleniem 
patrzył na 
radosny tłum 
b u r m i s t r z 

Robert Jaku-
bowski, który 

kilka lat temu za-
inicjował Jarmark 

Bożonarodzeniowy  
w Konstantynowie 

Łódzkim, a w tym roku uro-
czyście go otwierał. Na scenie towa-
rzyszyła mu poseł Agnieszka Hanajczyk 
oraz wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 
w Konstantynowie, Elżbieta Jabłońska 
i Radosław Radwański. - Żeby tradycji 
stało się zadość, potrzebna nam roz-
świetlona choinka - mówił Robert Jaku-
bowski. I choinka rozbłysła. Na krótko. 
Bo nagle zgasła. Uczestnicy Jarmarku nie 
zdążyli się jeszcze zmartwić, bo okazało 
się, że to nie awaria, tylko sprawka Grin-
cha, zielonego filmowego stwora, któ-

ry nie cierpi Bożego Narodzenia. Grinch  
w całej swojej zieloności i świątecznej cza-
pie zjawił się na rynku, ku uciesze dzieci. 
I wyszło na to, że to właśnie dzieci ura-
towały w Konstantynowie tegoroczne 
Święta. - Zostań z nami! Zostań  
z nami! - krzyczały do Grincha. 
Dał się przekonać, choinka znów 
zaświeciła, a Grinch ruszył w tany  
z dziećmi.

Gwiazdą wieczoru był zespół 
Megitza, który podczas wykony-
wania swoich przebojów, miał 
wyjątkowo dobry kontakt z pu-
blicznością. Na scenie pojawiły 
się również: Kapela góralska Sami 
Swoi, czyli gwarancja prawdziwie 
świątecznej atmosfery i Zespół 
Ostatnie Kuszenie Małgorzaty, 
który dał fenomenalny koncert. 
Na scenie harcowały też Elfy, 
zapewniając animacje taneczne  
i uśmiech na twarzach najmłod-
szych.

Sobota okazała się bardzo udanym 
dniem i mieszkańcy wrócili do do-
mów z uśmiechami na twarzy je-
dynie po to, aby nabrać sił i wró-
cić na plac Tadeusza Kościuszki  
w niedzielę na następne atrakcje 
bożonarodzeniowe.

Przy stoiskach jarmarcznych po-
nownie zauważyć można było nieustający 
tłum ludzi. W jednym z namiotów siedział 
sam Święty Mikołaj, który wypytał każdego  
o wymarzony prezent pod choinkę.

Bez wątpienia największym zainteresowa-
niem cieszyła się ponownie karuzela, na 
której można było dostrzec nie tylko naj-
młodszych mieszkańców Konstantynowa. 
Duże emocje wywołały także alpaki, któ-
re dotarły do nas prosto z Dobronianki. 
Zwierzęta, jak profesjonalne modelki, po-
zowały do zdjęć, nie odmawiając przy tym 
przysmaków, którymi można było 
je częstować. W międzyczasie 
burmistrz zaprezentował swoje 
zdolności kulinarne i przygotował 
bigos. Kolejka chętnych do spró-
bowania dania ustawiła się już 
pół godziny przed zaplanowanym 
startem atrakcji. Prawdziwym hi-
tem okazał się pokaz ognia, któ-
ry wedle opinii mieszkańców był 
bardzo dobrym zwieńczeniem 
dwudniowej imprezy. Tym akcen-
tem Jarmark Bożonarodzeniowy  
w Konstantynowie Łódzkim do-

biegł końca, a wnioskując po uśmiechach, 
to wydarzenie będzie wspominane, jako 
udana integracja lokalnej społeczności 
i wprowadzenie świątecznego nastroju 
przed świętami.

Całość umilały płynące ze sceny kolędy 
wykonywane przez artystów lokalnej sce-
ny muzycznej i tanecznej: chór Uniwer-
sytetu Trzeciego Wieku, Kapela Podwór-
kowa Konstantynowiacy, Zespół Ludowy 
Niesięcin, Studio Wokalne Iwony Star-
kowskiej i Michał Jasnos.

Operacja pn. „Zakup wyposażenia dla Miejskiej Orkiestry Dętej 
w Konstantynowie Łódzkim” zrealizowana w ramach poddziałania 
„Wsparcie na wdrażanie operacji w ramach strategii rozwoju lo-
kalnego kierowanego przez społeczność” działania „Wsparcie dla 
rozwoju lokalnego w ramach inicjatywy LEADER” objętego Progra-
mem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. Wartość 
całkowita operacji 299 343,98 PLN, w tym dofinansowanie z EFR-
ROW - 139 214,00 PLN.

Orkiestra dała koncert
Konstantynowska Orkiestra Dęta ma już na 
swoim koncie pierwszy poważny występ. Mu-
zycy zadebiutowali na scenie podczas Jarmarku 
Bożonarodzeniowego, dając przedsmak koncer-
tu świątecznego, jaki odbył się kilka dni później 
w Szkole Podstawowej nr 5. Orkiestra, pod ba-
tutą Piotra Zganiacza i w towarzystwie pięknie
śpiewającego szkolnego chóru, 
zagrała tradycyjne polskie ko-
lędy i pastorałki. Relacja video  
z tego wydarzenia jest dostęp-
na na miejskim profilu fejs-
bukowym, do którego prowa-
dzi kod QR.
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Kaja Ilska to bez wątpienia najlepsza tancerka! W zeszłym roku zdobyła tytuł Mistrzy-
ni Świata. Wszystko zaczęło się już w przedszkolu, gdzie uczyła się baletu. Potem  
z siostrą jeździła na zawody, a gdy dołączyła do grupy tanecznej w Konstantyno-
wie Łódzkim, zrozumiała, że chce rozwijać się w tym kierunku profesjonalnie. Balet 
to jedynie przystanek w drodze do sukcesu Kai, ponieważ od zawsze w sercu mia-

ła Hip-Hop. W przyszłości planuje zostać światowej klasy tancerką. Uwielbia tworzyć 
swoje choreografie. Inspiruje się wieloma tancerzami, co pozwala jej na doskonalenie 

umiejętności. Moment, który utkwił jej w pamięci to wygrane Mistrzostwa Świata - bar-
dzo chciałaby powtórzyć ten wyczyn. Turniej zapamięta do końca życia, bo była to dla niej 

możliwość poznania tancerzy różnych narodowości. Czterokrotnie zdobyte 
stypendium artystyczne uważa za ogromne wyróżnienie i nie ukrywa radości  

z tego powodu.

Maksymilian Stasiak został doceniony za osiągnięcia w konkursach pla-
stycznych i fotograficznych. Jak sam twierdzi zdecydowanie większą przy-
jemność sprawia mu uwiecznianie obrazu aparatem. Traktuje to jako na-
stoletnie hobby, do którego zachęciła go nauczycielka plastyki. Najbardziej  
w pamięci utkwiła mu praca „Sztuka na talerzu”, gdzie zadaniem było stwo-
rzenie obrazu sławnego artysty z wykorzystaniem produktów spożyw-
czych. Interesuje się również piłką nożną i lubi grać w koszykówkę. To już 
drugie stypendium uzdolnionego Maksa. Młody artysta cieszy się, że jego pra-

ca nie idzie na marne, ale robi to przede wszystkim dla satysfakcji.

Lena Dziwisińska to pięciokrotna zdobywczyni stypendiów ar-
tystycznych. Jej przygoda ze sztuką rozpoczęła się w wieku 6 lat. Babcia zabrała 
ją na pierwsze zajęcia i od tamtej pory miesza różne style, tworząc niesamowite 
dzieła. Ogromną inspiracją dla niej jest nauczycielka plastyki. Interesuje się również 
lekkoatletyką, pływaniem oraz muzyką. Latem lubi aktywnie spędzać czas z przyja-
ciółmi, a zimą spacerować i podziwiać krajobrazy. Lena zdradziła, że chciałaby zostać 
architektem. Patrząc na jej talent, jest to jak najbardziej realne.

Maria Sobczak to utalentowana dziewczynka, której przygoda ze sztuką zaczęła się kil-
ka lat temu od plasteliny. Obecnie do tworzenia dzieł motywuje ją nauczycielka plastyki. 
Młoda artystka podczas malowania czy robienia zdjęć skupia się na otaczającej ją naturze. 
Jest to jej hobby. W wolnym czasie lubi uprawiać sport i spędzać czas z najbliższymi. 
Gdy była młodsza, marzyła o pracy leśnika, pszczelarza, a nawet weterynarza. Kreatyw-
ności nie można jej odmówić, więc nic dziwnego, że najbardziej dumna jest z niedawno 
wykonanego obrazu o tematyce kosmosu. Maria przyznaje, że 
nie spodziewała się, że otrzyma stypendium artystyczne, ale 
apetyt rośnie w miarę jedzenia, więc planuje zdobyć kolejne  
w 2024 roku.

Adrianna Swędrak to jedenastoletnia dziewczynka, która wyróżnia się niesamowi-
tą dykcją i ma dryg do aktorstwa. Jako pierwsza jej talent zauważyła była wycho-
wawczyni, która namawiała Adriannę na występy. Duma nauczycielki zmotywowa-
ła młodą aktorkę do dalszego rozwoju. Momentem przełomowym dla nastolatki 
była recytacja wiersza podczas konkursu „Złota Maska”. Uwielbia wczuwać się  

w rolę, a w przyszłości planuje zostać aktorką teatralną. Ad-
rianna zdradziła, że bardzo lubi grać w koszykówkę, szcze-

gólnie z tatą. W 2023 roku zdobyła pierwsze stypendium,  
a wywołane tym emocje zachęciły ją do podążania drogą 

marzeń.

Oni mają talent! 
I dostali stypendia artystyczne

KULTURA
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Łucja Kraszula to młoda artystka, która uwielbia mieszać sty-
le w plastyce. Wszystko zaczęło się od tego, że zobaczyła filmik,  
w którym spodobał jej się tworzony obraz. Chciała nauczyć się tak samo ładnie malować.  
Udało się! W przyszłości chciałaby być piosenkarką albo malarką. W wolnym czasie 
tańczy, czyta i próbuje zachęcić brata do gier w planszówki. Jej ulubione przedmioty  
w szkole to angielski i plastyka. Otrzymała pierwsze stypendium, które bardzo ją zmo-
tywowało. Cieszy się, że ktoś docenił jej wysiłek. 

Weronika Sak uwielbia malować krajobrazy. Pasja pozwoliła jej zdobyć pierw-
sze stypendium artystyczne od Burmistrza Konstantynowa Łódzkiego. Do 
hobby zainspirował ją dziadek, z którym tworzyła pierwsze prace. Później  
o rozwój zainteresowań zadbała nauczycielka plastyki, która zachęciła ją do 
innowacji w malowaniu prac. W wolnym czasie Weronika lubi bawić się z bra-
tem Lego oraz grać w Simsy, co pozwala jej rozbudowywać wyobraźnię. Inte-
resuje się również tańcem nowoczesnym - jeździ już na pierwsze zawody ta-
neczne. Jej ulubione przedmioty szkolne to plastyka i historia, ale w przyszłości 
planuje zostać projektantką wnętrz. 

Matylda Świątek to jedna z najmłodszych uczennic, któ-
re zdobyły stypendium artystyczne. Dziewczynka ma 8 lat. 

Oprócz rysowania, do którego zachęciła ją nauczycielka, jej 
hobby to jazda na rowerze i rolkach. Teraz priorytetem jest nauka szkicowania. 
Chce rozwijać swoją pasję, która została wyróżniona przez Burmistrza Konstan-
tynowa Łódzkiego. Matylda jest perfekcjonistką. Potwierdzają to sytuacje, kiedy 
w momencie niezadowolenia z pracy wykonanej w szkole, młoda artystka two-
rzy od nowa rysunek w domu. Dziewczynka lubi uczyć się matematyki. Okazuje 
się więc, że artystyczna dusza nie przeszkadza umysłowi ścisłemu.

Natasza Stańczak – uczennica 7 klasy Szkoły Podstawowej nr 1 w Konstantyno-
wie Łódzkim. Jedną z jej pasji jest rysunek. Uwielbia malować pejzaże, ludzi oraz 
wymyślone postaci. W wolnym czasie oprócz rysowania lubi słuchać muzy-
ki i spotykać się z przyjaciółmi. Grają wtedy w gry planszowe lub oglądają filmy. 
Ostatnio odkryła nową pasję – szydełkowanie. Jest to dla niej bardzo odstre-
sowujące zajęcie po całym dniu spędzonym w szkole. Lubi też czytać książki 
i uczyć się języka angielskiego, bez którego nie wyobraża sobie funkcjonowania  
w dzisiejszych czasach.

Stypendia otrzymały także:
Nikola Swarzyńska (SP1, Nagroda w Regionalnym Konkursie Plastycznym pt. „Mama” organizowanym przez Pra-
cownię plastyczną „Podróż do świata sztuki”, Nagroda w Regionalnym Konkursie Plastycznym pt. „Miłość oczami 
dziecka i osoby dorosłej” zorganizowanym przez stowarzyszenie od serca „Faustynka”)
Zuzanna Pelska (SP5, Wyróżnienie w Ogólnopolskim Konkursie Plastyczno-Literackim „Rosnę zdrowo”, Udział w V 
Wojewódzkim Konkursie Ekologicznym - konkurs plastyczny - „Laurka na Dzień Czystego Powietrza”, Udział w Kon-
kursie Fotograficznym „Mój pomysł na zdrowie”)

Maja Łakomska jest uczennicą klasy piątej. 11-latka pró-
bowała różnych dziedzin. Lubi ruch - jeździ na nartach 

i łyżwach, ale tę pasję może realizować tylko w okre-
sie zimowym. Już w okresie przedszkolnym czynnie pływa-

ła. Na 8 urodziny dostała obraz, który sama musiała stworzyć  
malując według wskazanych numerków. Wtedy odkryła, że to jej nowa pasja. Kiedy 
rozpoczęła naukę w klasie IV, zapisała się na koło plastyczne, gdzie rozwinęła skrzy-
dła. Stypendia artystyczne przeznaczała na akcesoria do malowania. Lubi próbować 
nowych dziedzin sztuki. Poza malarstwem lubi szycie, wyklejanie i robienie na drutach.
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• Nowy rok rozpoczęliśmy bez ani jedne-
go psa w schronisku. Wszystkie bezdomne 
zwierzęta, odłowione na terenie miasta, 
znalazły swój dom. O tym fenomenie roz-
mawialiśmy z TV TOYA.

STYCZEŃ MAJMARZEC

• Gorące emocje towarzyszyły konstanty-
nowianom kibicującym Kai Ilskiej, która wy-
stąpiła w programie telewizyjnym You Can 
Dance. 
• Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy ze-
brała w naszym mieście prawie 165 tysięcy 
złotych.
• Gmina pozyskała 7 milionów złotych na 
budowę i remonty ulic Kosynierów, Pawli-
kowskiej-Jasnorzewskiej, Bocznej i Bema.

LUTY

• Zawodnicy UKS Piątka – Antonina Su-
lak, Maja Głogowska, Maria Peiko i Bartosz 
Skóra otrzymali nagrody burmistrza za osią-
gnięcia sportowe.

• Po gruntownym remoncie galeria Miej-
skiego Ośrodka Kultury przy ulicy Jana 
Pawła II 9 otworzyła swoje podwoje dla 
mieszkańców.
• Zapadł prawomocny wyrok za paszkwil 
opublikowany w 2018 roku w anonimowej 
gazecie „Głos Konstantynowa”. Artykuł de-
precjonował i miał na celu obniżenie szans 
w wyborach ówczesnego kandydata na 
burmistrza Roberta Jakubowskiego. Sąd na-
łożył na winnych karę grzywny 10 tysięcy 
złotych.

• Konstantynów gościł znakomitych spe-
cjalistów z dziedziny psychologii, pedagogiki 
i psychiatrii. Podczas konferencji naukowej 
dyskutowaliśmy o tym, jaką rolę w życiu na-
stolatków odgrywają media społecznościo-
we. 
• Kluby sportowe otrzymały dotacje. Na ich 
wypłatę miasto przeznaczyło 400 tysięcy 
złotych.
• Konstantynowianie chcą grać w orkie-
strze! Do nowej miejskiej orkiestry dętej 
zgłosiło się ponad pięćdziesięciu chętnych.
• Sukcesy ciężarowców Marii Karolak i Ka-
mila Michalaka podczas Mistrzostw Polski 
Juniorów i Juniorek w Ciechanowie. 
• Bartosz Skóra przywozi dwa brązowe me-
dale z Głównych Mistrzostw Polski Senio-
rów i Młodzieżowców w Pływaniu w Olsz-
tynie.
• Rozpoczęła się budowa torów tramwajo-
wych na modernizowanej linii nr 43 łączącej 
Konstantynów z Łodzią.
• Tuż przed Wielkanocą dotarła do nas wia-
domość o nagłej śmierci księdza Roberta 
Jantczaka, proboszcza parafii Miłosierdzia 
Bożego.

KWIECIEŃ
• Wielki sukces siatkarek UKS Lider. 
Wszystkie zespoły młodzieżowe wywalczy-
ły medale w mistrzostwach województwa, 
co dało im awans do ogólnopolskich roz-
grywek.

CZERWIEC

• Zakończyła się budowa nowych, wynie-
sionych przejść dla pieszych na ulicach Ki-
lińskiego, Krótkiej, Kopernika i Sadowej oraz 
na placu Wolności. 
• Rozpoczęła się przebudowa zatok parkin-
gowych w Alei Kombatantów.

• Dzięki dotacji unijnej dzieci z Przedszkola 
nr 3 BAJKA mają nowy plac zabaw.
• Grażyna Dembska otrzymała tytuł Zasłu-
żonego dla Miasta Konstantynowa Łódzkie-
go. 
• Festiwal wielobarwnych rododendronów 
zagościł w parku na placu Wolności i jak 
zwykle zachwycił konstantynowian.
• Po raz pierwszy w Konstantynowie Łódz-
kim odbył się Międzynarodowy Turniej  
Finezja Cup w gimnastyce artystycznej. 

• Po trzech latach przerwy na ulice naszego 
miasta powrócił Bieg Wdzięczności. Pobie-
gło w nim 300 osób.
• Miasto podpisało umowę na zagospoda-
rowanie terenu wokół kultowego Siwaber-
ka.
• Mamy 1 741 803 złote dotacji na popra-
wę infrastruktury terenu popegeerowskie-
go na Rszewie.
• Absolutorium i wotum zaufania dla bur-
mistrza po raz kolejny uchwalone jednogło-
śnie.
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Wydarzyło się w 2023 roku w Konstantynowie Łódzkim
LIPIEC

• POLKA skradła serca konstantynowian 
na dobre. Na festiwalu wystąpiły zespoły 
taneczne z Tajlandii, Peru, Meksyku, Kenii, 
Kraju Basków, Chorwacji i Polski.

• Wilki szalały na boisku, czyli futbol ame-
rykański po raz pierwszy w naszym mieście. 
Na stadionie CSiR rozegrano finałowe me-
cze Polskiej Futbol Ligi 2. Złoto wywalczył 
zespół Wilków Łódzkich.
• Sukces konstantynowskich „Liderek” – 
Aleksandra Sochacka i Nina Andrzejczak 
wywalczyły brązowy medal w Finale Mi-
strzostw Polski Młodziczek w siatkówce 
plażowej.

• Barbara Karolak brązową medalistką Mi-
strzostw Europy do lat 15!

SIERPIEŃ

• Budynek administracyjny CSiR jak nowy. 
Zakończyły się prace termomodernizacyjne.
• Długi sierpniowy weekend upłynął pod 
znakiem imprez plenerowych - bawiliśmy 
się na piknikach na cztery łapy, ogrodni-
czym, wojskowym oraz na festiwalu baniek 
mydlanych, a w Ośrodku nad Stawem pod-
czas pierwszego w naszym mieście rajdu 
motocykli dwusuwowych, oczarowały nas 
zabytkowe komary.

WRZESIEŃ

• Na Święcie Miasta bawiło się kilkana-
ście tysięcy osób. Wystąpili między innymi  
LemON, Golec uOrkiestra i Defis.
• Przy Szkole Podstawowej nr 1 w Srebrnej 
powstało nowe miasteczko ruchu drogo-
wego.
• Są pieniądze na długo wyczekiwany re-
mont hali sportowej na placu Wolności  
i modernizację basenu. Na pierwszą z tych 
inwestycji miasto pozyskało 1 370 000  
złotych dotacji, a 171 000 złotych na dru-
gą wygrali mieszkańcy w konkursie Funda-
cji LOTTO. Konstantynowianie nie zawiedli  
i oddali razem 41 263 głosy. 

PAŹDZIERNIK

• Koniec prac na ulicach Bocznej i Pawli-
kowskiej-Jasnorzewskiej. Drogowcy prze-
noszą się na ulicę Dolną.
•  2 miliony dofinansowania na remont ulic 
Langiewicza i Południowej.
• Zakończyła się budowa wodociągu w uli-
cy Działkowej.
• Prawie 6 milionów złotych pożyczki na 
budowę nowej magistrali wodociągowej.
• Miasto pozyskało 10 milionów złotych 
na kolejne inwestycje drogowe. Nową na-
wierzchnię zyskają ulice na osiedlu Żabiczki. 

LISTOPAD

GRUDZIEŃ

• Konstantynów Łódzki wyróżniony  
w ogólnopolskim plebiscycie Orły Polskiego 
Samorządu. Statuetkę Burmistrza 15-lecia 
odbiera też Robert Jakubowski.
• Baza sportowo-edukacyjna przy Szkole 
Podstawowej nr 1 prawie gotowa. Trwają 
ostatnie prace wykończeniowe, porządko-
we i odbiory techniczne.
• Gotowe po remontach są też ulice Dolna 
i Kątna.
• OSP Konstantynów z nowym sprzętem 
ratownictwa technicznego.

• Kto jeszcze nie potrafił obchodzić się  
z deską mógł, wziąć udział w bezpłatnych 
warsztatach deskorolkowych na skatepar-
ku.

• Zakończyły się prace na Siwaberku.
• Dobra wiadomość dla mieszkańców Jó-
zefowa – Przedsiębiorstwo Komunalne 
zbuduje na ich osiedlu wodociąg za blisko  
9 milionów złotych.
• Waldemar Przyrowski i Mieczysław Pajsz-
czyk otrzymali tytuły Zasłużonych dla Mia-
sta Konstantynowa Łódzkiego.

• 11,5 tysiąca – tyle zebraliśmy na leczenie 
Miłoszka Rybickiego podczas RUNdy po 
Kanzasie.
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Przed Wami 50-lecie 
małżeństwa?

To miejsce stworzone dla rodzin, 
gdzie niezapomniane chwile splatają 
się z edukacją i emocjami, jakie daje 
kontakt ze zwierzętami. Od uroczych 
sów, przez łagodne alpaki, po skoczne 
lemury - każde z nich stanowi nie tyl-
ko część przyrody, lecz staje się tak-
że źródłem niezwykłych przeżyć dla 
odwiedzających. Misją Mantadii jest 
dostarczanie rozrywki, ale też eduka-
cja. Dla najmłodszych organizowane 
są specjalne zajęcia, by uświadomić 

im, jak istotna jest 
ochrona środowi-
ska i dbałość o za-
grożone gatunki.

MiniZoo jest dla tych, którzy pragną 
zgłębiać wiedzę o faunie i jej potrze-
bach. Wakacyjne pikniki stają się do-
skonałą okazją do wspólnego spę-
dzania czasu. W Mantadii jest strefa 
zabaw, plaża i altanka kształcie igloo, 
w której uczestnicy mogą dowiedzieć 
się więcej o zwierzętach i pomóc  
w karmieniu podopiecznych. To do-
skonałe miejsce do wyprawienia uro-
dzin. Mantadia jest również dla osób, 
które szukają chwili wyciszenia. To 
oaza, w której można przeżyć nieza-
pomniane chwile w sercu natury.

MiniZoo Mantadia 
kształtuje i inspiruje! 

MiniZoo Mantadia
ul. Łódzka 112, Konstantynów Łódzki 

(wejście od ul. Nowej)
tel. 788 788 742   minizoomantadia@op.pl

Jeśli zawarliście związek małżeński w 1974 roku lub wcze-
śniej i mieszkacie w Konstantynowie Łódzkim, to odznaczenie 
jest dla Was! Zapraszamy małżeństwa, z co najmniej 50-let-
nim stażem, które chciałyby otrzymać medale za Długoletnie 
Pożycie Małżeńskie, a dotąd nie zostały uhonorowane. Jeśli 
chcesz zrobić niespodziankę rodzicom lub dziadkom - pamię-
taj, że do zgłoszenia będziesz potrzebować ich zgody.

Osoby zainteresowanie prosimy o jak najszybsze zgłaszanie 
się do Urzędu Stanu Cywilnego. Więcej informacji pod nr 
telefonu 42 211 62 37.

Zgłoście się, aby odebrać medale za Długoletnie Po-
życie Małżeńskie

MIASTO

Pierwszy weekend 2024 roku upłynął 
pod znakiem sportu. Halowe Mistrzo-
stwa w tenisie ziemnym przyciągnę-
ły maksymalną liczbę uczestników - 16 
zawodników w singlu i 12 par w deblu, 
wspieranych przez entuzjastyczną pu-
bliczność. Ceremonia zakończenia 
uhonorowała zwycięzców pucharami  
i innymi nagrodami. To nie było tylko 
wydarzenie sportowe, ale również oka-
zja do wspólnego świętowania pasji  
i zaangażowania społeczności. Gratula-
cje dla wszystkich uczestników.

Sukces 
Halowych Mistrzostw!

Kanzas dla najmłodszych

Zapraszamy na koncert ELENI - bilety w cenie 30 zł 
dostępne w Miejskiej Bibliotece Publicznej  

i na stronie kupbilecik.pl - zeskanuj kod QR.
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Nauczycielki 
awansowały
Wyjątkowe w tym co robią i oddane swo-
jej pracy. 28 grudnia 2023 roku sześć 
nauczycielek odebrało z rąk burmistrza 
Roberta Jakubowskiego akty nadania 
stopnia awansu zawodowego. Gratuluje-
my i życzymy dalszych sukcesów!

• Pani Izabela Pawlaczyk - nauczyciel wy-
chowania przedszkolnego Szkoły Podsta-
wowej nr 1 im. Królowej Jadwigi w Kon-
stantynowie Łódzkim

• Pani Beata Kruk - nauczyciel wycho-
wania przedszkolnego Przedszkola nr 2 
z Oddziałami Integracyjnymi i Oddziałem 
Specjalnym w Konstantynowie Łódzkim

• Pani Katarzyna Piątkowska-Grabowicz 
- nauczyciel wychowania przedszkolnego 
Przedszkola nr 2 z Oddziałami Integracyj-
nymi i Oddziałem Specjalnym w Konstan-
tynowie Łódzkim

• Pani Ewa Ciszyk – logopeda Przedszko-
la nr 3 BAJKA w Konstantynowie Łódzkim

• Pani Agnieszka Krajewska - nauczyciel 
wychowania przedszkolnego Przedszkola 
nr 3 BAJKA w Konstantynowie Łódzkim

• Pani Anna Wieczorek - nauczyciel wy-
chowania przedszkolnego Przedszkola  
nr 3 BAJKA w Konstantynowie Łódzkim

To, że w Konstantynowie 
Łódzkim jest wiele utalen-
towanych młodych arty-
stów wiadomo nie od dziś. 
Tym razem dzieci z na-
szego miasta odkrywały 
swoje talenty i doskonali-
ły umiejętności, uczestni-
cząc w dwóch projektach, 
które przygotował Miejski 
Ośrodek Kultury. Dzięki 
pozyskanej dotacji udział 
w nich był bezpłatny.

Projekt ZGRANA PAKA 
połączył we wspólnej 
pracy twórczej dwie gru-
py rówieśnicze – uczniów 
Zespołu Szkół Specjal-
nych nr 4 i konstanty-
nowskich podstawówek. 
Podczas warsztatów te-
atralnych, tanecznych  
i plastycznych dzieci 
przygotowywały spek-
takl pt. „Prezenty dla 
Świętego Mikołaja”, któ-
ry był zwieńczeniem ca-
łego przedsięwzięcia. 
Jego premiera odbyła się  
11 grudnia, a sala MOK do-
słownie pękała w szwach. 

Występ młodych artystów, kolorowa 
scenografia i piękna choreografia za-
chwyciły publiczność.

Tuż przed świętami w galerii przy uli-
cy Jana Pawła II 9 mieszkańcy mogli 
podziwiać wyjątkowe prace stworzo-
ne przez uczniów klas IV-VIII. Uczest-
nicy projektu KOBRO – STRZEMIŃ-
SKI – Sztuka awangardowa najpierw 
wzięli udział w warsztatach przy-
bliżających twórczość małżeństwa 
– rzeźbiarki Katarzyny Kobro i ma-
larza Władysława Strzemińskiego,  
a potem mogli zgłosić się do konkur-
su na pracę przestrzenną, rzeźbę albo 
rysunek, inspirowaną twórczością ar-
tystów lub stworzoną na podstawie 
opisów dzieł zaginionych. Nagrodzo-
no dwanaście prac. Wszystkie zosta-
ły sfotografowane i zamieszczone  
w kalendarzu ściennym, który został 
wydrukowany i wręczony gościom 
przybyłym na wernisaż. 

Na oba projekty MOK pozyskał dota-
cję z Fundacji BGK. Projekt ZGRANA 
PAKA był realizowany w programie 
„Fajna Ferajna” – edycja I, a projekt 
KOBRO – STRZEMIŃSKI – Sztuka 
awangardowa w programie „Dzieci 
Kapitana Nemo” – edycja IV.

Warsztaty integracyjne i sztuka awangardowa 
Miejski Ośrodek Kultury podsumował projekty dla najmłodszych.

KULTURA
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HISTORIA

Linia tramwajowa łącząca Łódź z Konstantynowem Łódz-
kim istnieje od 1910 roku, pełniąc funkcję ważnego środka 
transportu publicznego. Jednocześnie niesie ze sobą cieka-
wą historię i specyfikę, która nadaje temu połączeniu uni-
kalny charakter.

Początki linii tramwajowej były związane z potrzebami pra-
cowników fabryk i zakładów przemysłowych. Dzięki temu 
środkowi transportu mogli sprawniej dotrzeć do miejsca pra-
cy. Stopniowo linia stała się integralną częścią życia miesz-
kańców, a podróż tramwajem z Konstantynowa Łódzkiego do 
Łodzi - nieodłącznym elementem codzienności.

Ponieważ szlak był jednotorowy, szyny były „podwójnie” 
eksploatowane. Z biegiem lat torowisko ulegało coraz 
większemu zużyciu, co ostatecznie doprowadziło do za-
mknięcia linii i wprowadzenia autobusowej komunikacji 
zastępczej.  

Remont odcinka konstantynowskiego, objętego dofinan-
sowaniem, jest już zakończony. Powstało nowe torowisko 
wraz ze zwrotnicami i nowym systemem sterowania, wy-
mieniono sieć trakcyjną i zmodernizowano elementy infra-
struktury tramwajowej. Nowe przystanki, dostosowane do 
potrzeb osób z niepełnosprawnościami, zostały wyposa-
żone w system informacji pasażerskiej. Wszystkie te prace 
były niezbędne, aby zapewnić bezpieczeństwo pasażerów  
i wprowadzić wysoki standard podróży. Zmodernizowaną 
trasę obsługiwać będzie tabor niskopodłogowy, zapew-
niający wygodę i komfortowy przejazd. Przed nami jeszcze 
drugi etap prac, który przewiduje remont krańcówki na pla-
cu Wolności i budowę nowej wiaty przystankowej.

Mimo czasowych utrudnień związanych z remontem, in-
westycja ta przyniesie długoterminowe korzyści dla miesz-
kańców Konstantynowa Łódzkiego. Wyremontowana linia 
tramwajowa zwiększy atrakcyjność i efektywność trans-
portu publicznego, zachęcając tym samym do korzystania  
z tego środka komunikacji. 

Tramwajem do Konstantynowa

Przystanek tramwajowy w Srebrnej, 1951 rok
Źródło: fotopolska.eu

Widok na ul. Łódzką, lata 1910-1914
Fot. ze zbiorów Eugeniusza Workerta

Tramwaj linii 43BIS w centrum miasta, 1990 rok
Fot. ze zbiorów Urzędu Miejskiego  
w Konstantynowie Łódzkim

Plac Kościuszki, lata 1930-40
Fot. ze zbiorów Muzeum Komunikacji Miejskiej MPK-Łódź

Ponad stuletnia linia tramwajowa do Konstantynowa Łódzkiego to nie tylko środek komunikacji, ale również 
nierozerwalny element historii i dziedzictwa naszego miasta. 

Wizualizacja nowej wiaty przystankowej na placu Wolności
Fot. Biuro Projektowe Elipto 
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W SKRÓCIE

Nowy sprzęt dla OSP Konstantynów
Wyposażenie OSP Konstantynów wzbogaciło się o zestaw 
akumulatorowych narzędzi hydraulicznych. W skład zestawu 
wchodzą m.in. nożyce hydrauliczne, rozpieracze i akumulato-
ry. Korzyści? Łatwość przenoszenia, szybkość działania, wy-
dajność i komfort pracy. Łączny koszt zestawu to 185 000 
tysięcy złotych. Zakup narzędzi został w całości sfinansowany 
ze środków gminy Konstantynów Łódzki.

Wraca pchli targ
Pchli targ już na stałe wpisał się w kalendarz wydarzeń miej-
skich. W 2024 roku zapraszamy wszystkich zainteresowa-
nych na targowisko miejskie w czterech terminach: 24 marca,  
26 maja, 28 lipca i 29 września. Wystawcy nie muszą się 
wcześniej zapisywać. Na pchlim targu można wystawiać swój 
asortyment za darmo, ale trzeba samodzielnie zorganizować 
swoje stoisko, a po zakończeniu sprzedaży - posprzątać. 

Graj z nami w Konstantynowie Łódzkim 
32. Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy w Kon-
stantynowie Łódzkim. To będzie dzień pełen radości, 
śmiechu i dobrej zabawy! W tym roku będziemy mieć aż 
115 niesamowitych wolontariuszy, gotowych do pomo-
cy i dzielenia się pozytywną energią! Już teraz możecie 
wesprzeć WOŚP, wrzucając symboliczne datki do puszek 
rozmieszczonych u lokalnych przedsiębiorców w Konstan-
tynowie Łódzkim. Dla osób, którym temperatura i wysiłek 
nie są straszne polecamy zapisać się na I Indywidualny 
Bieg „Pobiegnij z WOŚP w Konstantynowie Łódzkim”. Ra-
zem możemy zdziałać cuda! Do zobaczenia 28 stycznia!

Program 32. Finału w Konstantynowie Łódzkim

Cały Konstantynów 
08:00-21:00 - Kwesta wolontariuszy 

Szkoła Podstawowa nr 5 (ul. Sadowa 5/7) - Duża Scena 
14:00-18:30 - Występy zespołów - Wydział Diagnostyki, 
Friction, White Muffins, Utopia, Zespół Ludowy Niesięcin, 
Przemek Borkowski, Zespół Uniwersytetu Trzeciego Wieku
18:30-20:00 - LICYTACJA 
20:00-Światełko czyli Gwiazda Wieczoru INESS

Centrum Sportu i Rekreacji „Ośrodek nad 
Stawem”  (ul. Łaska 64/66) 

10:30-13:00 Indywidualny Bieg „Pobiegnij  
z WOŚP w Konstantynowie Łódzkim”

Dodatkowo: 

14:00-20:00 Finał w Przystanku Zofiówka  
ul. Stanisławska 2 
- Pokaz amerykańskich samochodów Łódzkie 
Amcary
- Dzień otwarty „Ping-Pong dla WOŚP”  
w „Chopinie”, ulica Zgierska 14.

UKS Piątka w kadrze narodowej
Czworo zawodników UKS Piątka - Antonina Sulak, Marcel Kra-
ta, Kamila Naji i Maria Peiko zostało powołanych do kadry na-
rodowej Polski w Pięcioboju Nowoczesnym! Sportowcy uczest-
niczyli w konsultacjach, które odbyły w Ośrodku Przygotowań 
Olimpijskich w Spale. Gratulacje dla zawodników i trenerów  
- Tomasza Kotusa, Roberta Żołądka i Roberta Bujnowicza.

Energia prosto ze słońca
Poprawiliśmy efektywność energetyczną miasta i dbamy o śro-
dowisko. Dzięki panelom fotowoltaicznym zmniejszymy koszty 
zakupu energii elektrycznej i emisję dwutlenku węgla. Takie insta-
lacje powstały na terenie Przedsiębiorstwa Komunalnego Gminy 
Konstantynów Łódzki Spółka z o.o. przy ulicy Wodociągowej i Jana 
Pawła II. Panele zamontowaliśmy także na budynku FUN Labora-
tory przy Szkole Podstawowej nr 1. 

Urzędnicy roznoszą decyzje podatkowe
Decyzje podatkowe będą dostarczane konstantynowianom 
do domów osobiście przez pracowników Urzędu Miejskiego  
w Konstantynowie Łódzkim. - Doręczyciele nie będą 
pobierać od podatników jakichkolwiek kwot pienięż-
nych, a na prośbę mieszkańca zobowiązani są do oka-
zania legitymacji upoważniającej do doręczania decyzji 
podatkowych - tłumaczy Edyta Krawczyk, kierownik 
referatu podatków lokalnych. Osoby odbierające decy-
zje proszone są o składanie czytelnych podpisów i dat od-
bioru przesyłki.




